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úprav. Ta bude spočívat především ve výstavbě nové budovy toalet 
tak, abychom alespoň pro menší a středně velké akce nemuseli 
spoléhat na dovoz a odvoz mobilních WC.

První akcí, kterou zbrusu nový prostor hned začátkem září 
přivítal, byl příhodně osmý ročník festivalu minipivovarů, tentokrát 
pod názvem Řečkovický CRAFTBEER festival. Ve dvou dnech nabídl 
dvacet stánků tuzemských i zahraničních pivovarů, dohromady přes 
sto druhů piv. V polovině měsíce pak pořádala městská část tradiční 
Letní noc a čtvrtý zářijový víkend byl vyhrazen Food Festivalu, který 
měl v  Řečkovicích a Mokré Hoře premiéru. Z  provozního hlediska 
byl tedy náš amfiteátr náležitě otestován. Do konce roku se ještě 
můžeme všichni, zejména však děti, těšit na oblíbené vystoupení 
Čertů z Lipůvky, kteří k nám zavítají v pátek 24. listopadu.

Největší přidanou hodnotu v  novém areálu spatřuji v  možnosti 
opět se potkávat a podporovat kulturní život v  naší městské 
části. Právě v Řečkovicích a Mokré Hoře je totiž komunitní tradice 
velice silná. Z  vašich dosavadních reakcí mám obrovskou radost, 
rekonstrukcí areálu jsme totiž udělali významný krok k  tomu, aby 
tomu tak zůstalo.  

Marek Viskot, Váš starosta

Téměř deset měsíců probíhaly stavební 
práce v areálu bývalého pivovaru za radnicí. 
Dovolím si tvrdit, že výsledek největší  
a nejnáročnější investiční akce v  letošním 
roce stojí za to. Osobně tento mimořádný 
prostor považuji za chloubu naší čtvrti. 

Zásadní rekonstrukci už nutně potřeboval. V prakticky novém areálu 
je zachován princip amfiteátru s tím, že jeho terasy nabízejí mnohem 
větší kapacitu k sezení.  Mám velkou radost, že jsme celou náročnou 
investici zvládli v  termínu a bez zásadnějších komplikací. Velký dík 
patří vedení města Brna v čele s  primátorkou Markétou Vaňkovou 
a 1. náměstkem Reném Černým. Město se na financování podílelo 
drtivou měrou. 

Všechny provedené úpravy spadaly pod tzv. první etapu 
rekonstrukce. Ve spodní části vznikl nový taneční parket. Ostatní 
povrchy jsou buď ze štěrkového trávníku nebo zámkové dlažby. 
Nově jsou vybudována také schodiště vedoucí přes jednotlivé terasy 
a areál má i nové osvětlení. V  průběhu podzimních měsíců bude 
doplněna výsadba stromů a popínavých rostlin. Zároveň platí, že 
už příští rok bychom chtěli mít projekčně připravenu druhou etapu 

Nový amfiteátr je zásadní pro rozvoj kultury  
a sousedských vztahů v naší čtvrti



Vzpomínka na kolegu
Na konci měsíce srpna odešel ve věku 

nedožitých 51 let JUDr. Václav Kokta, 
LL.M., který byl v letech 2018 až 2021 za-
stupitelem naší městské části. Vaška jsem 
znal a budu si jej pamatovat jako skrom-
ného, férového a pracovitého člověka, 
kterému velice záleželo na své rodině a blízkých. Vedle toho 
mu vůbec nebylo jedno, jak vypadá a funguje okolí, kde žil, 
a jeho zájem o záležitosti veřejné jej nakonec přivedl právě i 
do zastupitelstva. Bohužel zákeřná nemoc mu nesmlouvavě 
vzala mnoho jistě jinak krásných a plodných let. Vašku, děkuji, 
že jsem Tě mohl poznat a spolupracovat s Tebou. 

Marek Viskot
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V  září Zastupitelstvo města Brna 
schválilo finanční prostředky na další ročník 
Participativního rozpočtu do škol. Do aktuálního 
ročníku jsou již zapojeny obě naše základní školy. 
Zatímco ZŠ Horácké náměstí již do projektu byla 
zapojena už dříve, ZŠ Novoměstská se připojila 
nově. Rád bych vás tedy seznámil s  tím, co tato 
„menší“ verze Participativního rozpočtu města 
Brna obnáší a také co přináší zapojeným školám, 

a hlavně dětem. Vyzpovídal jsem tedy zástupce obou škol ohledně jejich 
zkušeností s tímto projektem. Každá zapojená škola obdrží v rámci tohoto 
projektu na realizaci participativního rozpočtu v daném ročníku celkem 
40 tis. Kč. Více o projektu jako takovém se můžete také dozvědět na 
oficiálních stránkách: https://paro.damenavas.cz/startuje-participativni-
rozpocet-do-skol/.

V  již proběhlých ročnících si děti na ZŠ Horácké náměstí 
„prohlasovaly“ skrze Participativní rozpočet do škol například držáky na 
toaletní papíry do všech kabinek či Apple tužky, díky kterým mohou psát  
a kreslit na Apple tablety, mimo jiné i v hodinách výtvarné výchovy.  
Dále v  hlasování uspěla třeba také závěsná křesla na dovybavení 
odpočinkové zóny, navržená žáky pátého ročníku, nebo nejnověji tři 

čtyřmetrové gymnastické nafukovací žíněnky. Zpracované návrhy 
mohou na ZŠ Horácké náměstí podávat žáci od páťáků po deváťáky, 
do samotného hlasování se ale zapojují všechny děti, včetně prvňáčků, 
kterým pomáhají paní učitelky. Zatímco v době covidu se projekty 
organizovaly on-line a jednotliví navrhovatelé tvořili videa na propagaci 
svých návrhů, aktuálně propagují svoje nápady osobně prostřednictvím 
burzy nápadů. Děti přistupují k  tomuto projektu velmi aktivně, rozvíjí  
i svoji kreativitu a díky projektu získávají příležitost přímo něco změnit ve 
svém nejbližším okolí. 

ZŠ Novoměstská se teprve připravuje na svoji pilotní účast v tomto 
projektu, nicméně již padají ze strany dětí první návrhy, jako jsou 
například koše na tříděný odpad, lavičky před školou, odpočinkové 
zóny ve škole a podobně. Již teď je prý vidět velký zájem dětí, protože 
si mohou z projektu hradit věc, kterou samy navrhly. Zástupci školy vidí 
největší přínos projektu v tom, že celý projekt si musí řídit děti samy od 
začátku do konce. Učitel je v tomto případě jen pozorovatel, respektive 
koordinátor prací. Děti tak musí vymyslet a zrealizovat celý projektový 
cyklus. Musejí identifikovat potřebu, jak ji prostřednictvím projektu 
uspokojit, tedy vymyslet vhodný nástroj, udělat si finanční rozbor, který 
zahrnuje veškeré položky, jako je např. marketing, PR, cena nástroje atd. 
V neposlední řadě pak musí prokázat, že umí získat podporu pro realizaci 
svého projektu mezi ostatními spolužáky.

Jak je tedy vidět, naše základní školy, jejich zástupci, a hlavně děti 
se zapojili se vší vervou do tohoto celobrněnského projektu, a jak je 
vidět, přináší jim to spoustu zajímavých příležitostí, zkušeností, ale také 
zážitků, jak to dokazují například i fotografie z již proběhlých ročníků na 
ZŠ Horácké náměstí. Věříme, že i další ročníky přinesou hlavně dětem 
z  těchto škol spoustu nových zážitků, ale také cenných zkušeností pro 
jejich budoucí život.

Děkuji moc za odpovědi paní ředitelce ZŠ Horácké náměstí Ivaně  
Melichárkové a zástupkyni ředitele ZŠ Novoměstská Radce Novotné.

Závěrem mi dovolte pozvat vás s ohledem na říjnové datum vydání 
této ŘEČI na blížící se „ostrou“ fázi hlasování v dalším ročníku Participativ-
ního rozpočtu města Brna, kde mají projekty autorů z naší městské části 
opět četné zastoupení. Hlasovat se začíná 1. listopadu.

Filip Hrůza, místostarosta

Participativní rozpočet funguje úspěšně i na našich základních školách

Aktivity pro seniory ŘÍJEN

• Cestopisná přednáška na radnici:  
Zanzibar – zhmotnění snu o tropickém ráji 
úterý 17. 10. v 15.00 hod. 

• Cvičení pro seniory v sokolovně, Vážného 19 
pondělí 2. 10., 9. 10., 16. 10., 23. 10. a 30. 10.  
ve 12.00 hod.

• Setkání členů Klubu aktivních seniorů KLAS,  
Renčova 5 
úterý 17. 10. v 10.00 hod. 
středa 18. 10. v 10.00 a 13.00 hod.  
Café KLAS: 24. 10. v 10.00 hod.

Dana Filipi
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Na své 15. schůzi 29. srpna 2023 rada městské části:

• vzala na vědomí plnění příjmů a čerpání výdajů městské části Brno-
Řečkovice a Mokrá Hora k 31. 7. 2023,

• vzala na vědomí výsledky hospodaření příspěvkových organizací  
(ZŠ a MŠ) k 30. 6. 2023,

• schválila harmonogram přípravy návrhu rozpočtu MČ Brno-Řečkovice  
a Mokrá Hora na rok 2024,

• jmenovala s  účinností od 1. 1. 2024 do funkce vedoucího Odboru 
správy majetku pana Bc. Petra Gabriela,

• vybrala jako nejvhodnější nabídku na plnění veřejné zakázky „Výměna 
vodoměrů v bytových domech, Brno-Řečkovice“ nabídku předloženou 
společností MONTÁŽE S. K., s. r. o., se sídlem Tumaňanova 18/29, 621 00 
Brno, a současně schválila smlouvu o dílo s uvedenou společností, 

• schválila smlouvu o dílo se společností JANSPORT PROJEKT, s. r. o.,  
se sídlem Dědina 447, 683 54 Otnice, jejímž předmětem je zpracování 
projektové dokumentace na akci „MŠ Kárníkova 4, Brno – úprava 
zahrady“,    

• schválila smlouvu o dílo se společností Služby Minks, s. r. o., Terezy 
Novákové 64, 621 00 Brno, jejímž předmětem je plnění zakázky 
 „Údržba lesoparku s hřištěm ZAMILEC“,

• souhlasila s provedením staveb spočívajících v umístění fotovoltaických 
zařízení (panelů a nutného příslušenství) v objektech ZŠ Novoměstská, 
ZŠ Horácké náměstí, MŠ Měřičkova a MŠ Novoměstská, 

• schválila návštěvní řád venkovního areálu bývalého pivovaru, Palackého 
náměstí,

• schválila program VI. zasedání zastupitelstva městské části.

Na svém VI. zasedání 14. září 2023 zastupitelstvo městské 
části:
• vzalo na vědomí plnění příjmů a čerpání výdajů městské části Brno-

-Řečkovice a Mokrá Hora k 30. 6. 2023, 
• vzalo na vědomí plnění rozpočtu VHČ – bytového hospodářství –  

k 31. 7. 2023,
• schválilo střednědobý výhled rozpočtu městské části Brno-Řečkovice  

a Mokrá Hora na období 2025-2029,
• projednalo návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna  

o místních poplatcích (sazby jednotlivých poplatků se v  naší městské 
části nemění),

• projednalo žádosti o vyjádření k prodeji pozemků,
• schválilo poskytnutí finančního příspěvku na pořízení 500 ks balíčků 

pro dětské návštěvníky Mikulášské besídky, kterou pořádá dne 3. 12. 
2023 TJ Sokol Brno-Řečkovice.

Dana Filipi, místostarostka

Zprávy z rady a zastupitelstva městské části

Energie
za výhodné ceny
přímo od výrobce

Pro nabídku se můžete obrátit na energie@teplarny.cz,  tel.: 545 162 345, nebo můžete navštívit naše klientské centrum, 

Cimburkova 2, vedle NC Královo Pole, úterý nebo čtvrtek 8:00 - 12:00, 13:00 - 17:00 hodin.

ELEKTŘINA   /  ZEMNÍ PLYN 
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Vážení a milí literární gurmáni,
moc vás zdravíme a doufáme, že se máte dobře. 
V zářijové řeči jsme vám psaly o nové čtenářské 
výzvě, určené pro děti ve věku 7 až 15 let. Skoro 
všechny deníky jsou rozdány, a děti se mohou 
těšit na první workshop s autorkou, naší milou 
čtenářkou Marcelou Horáčkovou. Ve čtvrtek  
5. 10. 2023 od 15.30 hodin mohou děti přijít 
na doprovodný program k  naší výzvě. Zde 
se dozvědí, jaké podoby může čtenářský deník 
mít. Promyslí si, co si do něj budou chtít zapi-
sovat, a také si mohou vyrobit svůj vlastní obal 
na deník. Pokud deník od nás nemáte, klidně si 
přineste svůj, a můžete pracovat s námi.  Tato 
akce je určena dětem, ale tak nás napadlo – co 
vy, dospělí? Zapisujete si také o své čtenářské 
zážitky? Líbí se vám možnost vrátit se ke svým 
oblíbeným knížkám, a proto si děláte výpisky? 
Pokud budete mít zájem, můžeme něco podob-
ného udělat i pro dospělé čtenáře. Klidně nám 
napište na kolarikova@kjm.cz, co si o tom my-
slíte.

Ještě jednou se vrátíme k září. Naše milé čte-
nářky Bára a Bety zorganizovaly úžasnou „párty“ 
pro rodiče s dětmi 0 až 3 roky. Povídaly si s nimi 
o knížkách vhodných pro tento věk a součástí 
programu byla i čtenářská stanoviště, kde si děti 
užily spoustu legrace – s  výrobou papírového 
kuřátka a s dinosaury. Určitě se zase domluvíme 
na nějaké podobné akci, protože to bylo vážně 
skvělé. Ještě jednou díky, Báro a Bety!

Pro dospělé čtenáře tu máme také něco. 
Říjnová Knihokavárna se koná v  úterý  
17. 10. 2023 od 15 do 17 hodin. Všichni milov-
níci dobrého čtení a dobré kávy jsou srdečně 
zváni. Jak vidíte a víte, oblíbené věci se opakují. 
K těm osvědčeným patří i literární a výtvarná 
soutěž Jižní Morava čte. Letošní ročník má 
téma Nekonečný svět fantazie. Pokud vaše 
děti rády malují nebo píší, stavte se za námi, 
a my vám o podmínkách soutěže povíme po-
drobněji. Děti z  naší knihovny jsou již pátým 
rokem velmi úspěšné, v  loňském roce získaly 
výborné umístění s volnou tvorbou a animova-
ným filmem.

 A nyní již k  čtenářským tipům, které pro 
vás máme z  posledních novinek. Budeš můj 
kamarád? Hádej, jak moc tě mám rád! Sama 
McBratneyho. Bohatě ilustrované leporelo pro 

nejmenší děti vypráví příběh o přátelství dvou 
malých zajíčků. Díky. Příběh o přátelství Rocia 
Bonilly. Kniha přináší dětem příběh o vzájem-
né empatii, emocích a sousedské sounáležitos-
ti. Díky tomu, že jednoho krásného dne v jisté 
ulici vypadl internet, začaly se dít neuvěřitelné 
věci. Sousedé (myška, kocour, sova, lišák, zlobr, 
prasátko, slepice), kteří si dřív sotva kývli na po-
zdrav, překonali strach, nesmělost a stud a zača-
li si navzájem pomáhat. 

Osudoví kamarádi. Temné čáry Lindy 
Chapmanové. Čtvrtá kniha série Osudoví ka-
marádi. Róza a její kamarádky jsou odhodlané 
konečně přijít na to, kdo v městečku dělá zlou 
krev. Jejich kouzelné schopnosti stále sílí, a tak 
se zdá, že jim už nic nemůže stát v cestě. Pak se 
ale přihodí něco hodně nečekaného. Zloději 
stínu. Tajemství dračích mečů Kevina Sand-
se. Druhá kniha série Zloději stínu. I přes varová-
ní, že magii je radno se vyhnout, uzavřeli Callan 
a jeho parťáci dohodu s Okem – zlověstným 
myslícím předmětem, který ukradli mocnému 
kouzelníkovi. Byla to jediná možnost, jak pomo-
ci umírajícímu kamarádovi. Chlapce se podaří 
vzkřísit, jeho duše však není stejná jako dřív. 
Pokud mu chtějí pomoci a zároveň splnit svůj 
závazek, musí získat dvojici zázračných mečů, 
zvaných Dračí zuby. Hraničářův učeň. Kniha 
sedmnáctá, Arazanini vlci Johna Flanagana. 
Sedmnáctá kniha fantasy série příběhů o Willo-
vi a jeho přátelích z hradu Redmontu. V kopcích 
Celtiky řádí zlovlci. Jsou to obrovští netvoři,  
o nichž se myslelo, že patří do mýtů a legend.  
A tak se Maddie a Will vydávají do sousední 
země s cílem odhalit, kdo nebo co za těmito  
nebezpečnými šelmami stojí.

Jáhen King Kong Jamese McBridea.  
Brooklyn, konec 60. let. Starý svérázný jáhen 
jednoho dne nakráčí před místního dealera, 
kterého ještě nedávno učil hrát baseball, a po-
střelí ho. Spustí tak kaskádu událostí, jež změní 
život nejen jim dvěma, ale celé různorodé ko-
munitě žijící ve „špatné čtvrti“. Mezi nimi Vero-
niky González. Intimní zpověď sester Magdy, 
Ivy, Kristýny a jejich matky Milady, která chce 
pro své dcery jen to nejlepší, odmítá ale vidět, 
co ve skutečnosti chtějí ony. Když jim do života 
vstoupí David, už tak vyhrocené rodinné vzta-
hy prochází zkouškou, kterou nelze přestát bez 
šrámů. Potměchuť Kristýny Frejové. Cestu ke 
světlu, humor, harmonii a sebepřijetí mnohdy 
objevíme na místech, kde bychom to čekali nej-
méně. Herečka Kristýna Frejová ji našla v abso-
lutní temnotě. Pomocí terapie tmou se rozhodla 
zpracovat smrt své matky Věry Galatíkové, vztah 
k otci Ladislavu Frejovi i ke své dceři Ráchel. 
Směs vzpomínek, úvah a autentických deníko-
vých zápisků vám osvětlí proces sebepoznávání  
a přiblíží život ve slavné herecké rodině. Spleti-
té lži. Případy Kim Stoneové autorky Angely 
Marsonsové. Čtrnáctá kniha série Případy Kim 
Stoneové. Inspektorka Kim Stoneová už vidě-
la ledacos, ale pohled na oběť, která se našla  
v místní průmyslové zóně, vyrazí dech i jí. Když 
oznámí zdrcující zprávu manželce zavražděné-
ho, Diane Phippsové, není na její reakci něco  
v pořádku. Španělský úsvit Boo Walkera.  

Baxter Shaw se až příliš brzy stane vdovcem. 
Aby se mohl naplno věnovat své adoptivní dceři 
Mie, opustí slibnou hudební kariéru. Vyrovnat se 
se smrtí mámy a manželky není vůbec snadné. 
Baxter tápe a neví, jak čelit minulosti, zatímco 
Mia začíná mít stále větší problémy se sebeovlá-
dáním. Nečekané zjištění oba zavede až do Špa-
nělska – země vášnivého flamenca a divokých 
býčích zápasů. Taxikář. Udělal jedinou chybu, 
dojel na místo určení... Petra Čepka. Ulicemi 
Prahy obchází vrah. Nejde o žádného šíleného 
řezníka, ale přesně kalkulujícího člověka s jasně  
vytyčeným cílem. Oběti zdánlivě nemají mezi 
sebou nic společného. Jedná se o loupežná pře-
padení chladnokrevného lupiče, nebo existuje 
jiný důvod, proč museli právě tito muži zemřít? 
Velké léto Ewalda Arenze. Je jasné, že šestnác-
tiletý Friedrich na konci školního roku propadne. 
Jedinou šancí je reparát, což znamená obětovat 
rodinnou dovolenou, obětovat léto. Na opravné 
zkoušky se bude připravovat u prarodičů. Tady 
zjistí, že děda není tak přísný a odtažitý, jak na 
první pohled vypadá, a taky potká na koupališ-
ti Beate, dívku v zelených plavkách, do které se 
zamiluje. Z nepříjemných očekávání se vyklube 
velká příležitost. Největší starosti mu dělá nej-
lepší kamarád Johann, který prochází těžkým 
obdobím. Velrybí divadlo Joanny Quinnové. 
Jedné bouřlivé noci roku 1928 vyplaví moře 
na břeh Lamanšského průlivu velrybu. Podle 
zákona patří králi, ale dvanáctiletá osiřelá Cris-
tabel spolu s ostatními obyvateli venkovského 
panství Chilcombe – sestrou Flossie, bratrem 
Digbym, služkou Maudie a hostujícím umělcem 
Tarasem – si z hrudního koše obrovského zvíře-
te udělají divadlo. Blíží se druhá světová válka, 
která odkloní životy jednotlivých protagonistů 
na zcela jiné koleje. V počínajícím světovém 
konfliktu musí každý z nich najít způsob, jak  
napsat svůj vlastní příběh. 

Naši milí literární gurmáni, krásných příbě-
hů je dost a dost, není v  silách a možnostech 
člověka přečíst všechno. Ta možnost hezky si 
vybrat a podělit se s  ostatními o vaše tipy je 
k nezaplacení. Také my vás dobře posloucháme 
a své čtenářské tipy posíláme dál. Tak ať se nám 
krásně čte!

Vaše knihovnice Mgr. Jitka Fukalová,  
Lenka Urbánková a Sabina Morysová, Dis. 

Pobočka KJM Kolaříkova

LITERÁRNÍ CHUŤOVKY
Deník dobrodružství mezi knihami. Začínáme!



Cestopisná přednáška
Zanzibar  

– zhmotnění snu o tropickém ráji
17. 10. 2023 v 15.00 hodin na radnici městské části 

přednáší Milan Štourač

 Zanzibar již v minulosti proslul jako ostrov koření. S exotickými  
druhy koření se návštěvník může setkat na zdejších farmách. Zanzibar je  
nádherný ostrov s bělostnými plážemi, čistými, azurově modrými  
vodami oceánu a přátelskými obyvateli, řídícími se heslem Hakuna  
Matata, což znamená – vše je v pohodě, žádný problém. Oblíbený a k tu-
ristům vlídný ostrov nabízí spoustu atraktivních míst, například Nungwi 
s jedinečnými plážemi a akvárii mořských želv, velké suchozemské želvy 
zase žijí na ostrově Prison Island. Hezké je i hlavní město Stone Town – čili 
kamenné město – s řadou historických památek zapsaných na seznamu 
Unesco. V tomto městě nalezneme i rodný dům Freddieho Mercuryho. 
Oblíbený je i výlet do národního parku Jozani, v  němž žijí endemické  
opice guerézy zanzibarské.

Zanzibar lze považovat za zhmotnění snu o tropickém ráji.
Milan Štourač

KULTURA A HISTORIE5
Zpravodaj MČ Brno-Řečkovice a Mokrá Hora

Právě dnes 100 let tomu jest... 
ŘÍJEN 1923
Dnem 1. října byly v Brně zahájeny vzdělávací kurzy pro veřejnost. 
Přednášky se konaly především večer, školné bylo symbolické, či úplně 
zdarma, aby se mohl zúčastnit opravdu každý zájemce o vzdělávání. 
Přednášejícími byli hlavně docenti a profesoři z Masarykovy univerzity. 
Témata byla opravdu různorodá, přednášející se zabývali náboženstvím, 
vývojem lidstva, zemětřeseními a sopkami, výchovnými směry, chemií 
v denním životě, základy politiky, novodobou filosofií a dalšími okruhy 
vědění.

Hříšní lidé města brněnského… Popis policejní akce ze 6. října před 100 
lety: „Při policejní honičce v Brně, provedené v sobotu, bylo v obvodu 
vnitřního Brna zadrženo celkem 44 osob, většinou pro tuláctví a prostituci.  
Ze 44 osob bylo 31 žen a 13 mužů. Sedm bylo dodáno k soudu, tři postrkem 
do domovských obcí a dvě policejně potrestány.”

V neděli 7. října se v Brně konala ustavující valná hromada “Spolku pro péči 
duševně úchylných na Moravě”. Spolek si dal za úkol sledovat vše ohledně 
léčby, výchovy a zaopatření duševně postižené mládeže. Dále chtěl nový 
spolek zřizovat pomocné školy.

Lidové noviny informovaly 14. října o rozhodnutí banky Union postavit v Brně 
nový bankovní dům. Autorem plánů banky byl významný brněnský architekt 
Ernst Wiesner. Budovu najdeme na ulici Beethovenova. Od roku 1950 zde 
sídlí Český rozhlas.

Sbírky pro potřebné mají, myslím, v naší společnosti dobré, až vynikající 
výsledky. A nejinak tomu bylo před 100 lety. Dne 15. října se konala za 
předsednictví paní Alice Masarykové schůze Červeného kříže, kde bylo 
oznámeno, že sbírka na pomoc Japonsku byla velmi úspěšná, děkovalo se 
našemu obyvatelstvu za pochopení pro těžkou situaci v Japonsku. Japonsko 
postihlo 1. září ohromné zemětřesení, doprovázené tsunami a zároveň 
mohutnými požáry, protože zemětřesení vypuklo před polednem, kdy si lidé 
vařili na kamínkách oběd. Počet oběti se odhaduje až na 140 000.

Dne 21. října se sešli zástupci Moravského autoklubu, aby seznámili veřejnost 
prostřednictvím zástupců tisku s novou automobilovou závodní tratí Královo 
Pole – Soběšice. Trať byla dlouhá 3,5 km a jezdci si jí cenili pro ostré stoupání, 
zatáčky a pěkné okolí. Závodilo se zde od roku 1924 do roku 1929.

Dne 24. října rozhodlo ministerstvo pro zásobování lidu o zřízení 10 prodejen 
mraženého masa v Brně. V Praze měly být tyto prodejny otevřeny později.

V předvečer pátého výročí vzniku naší republiky, 27. října, se po celé zemi 
slavilo. Konaly se slavnostní schůze městských zastupitelstev, divadelní 
představení, koncerty, vojenské přehlídky, vlály prapory, výlohy obchodů 
byly často vyzdobeny podobiznou prezidenta Masaryka. 
Nejinak tomu bylo i v Brně. Město prý bylo velmi bohatě vyzdobeno, na 
náměstí Svobody hrála vojenská kapela. Na Žlutém kopci slavili skauti 
velkým ohněm. Ráno 28. října se rozlehlo 28 dělových výstřelů, v ulicích 
hrála vojenská hudba, konala se vojenská přehlídka všech útvarů a zbraní. 
Provolávala se sláva prezidentu Masarykovi.

Dne 29. října byl vyhlášen nový stát Turecko. Prvním prezidentem se stal 
Mustafa Kemal.

Dne 30. října byla Masarykovu fondu na podporu studenstva vysokých škol 
na Moravě a ve Slezsku přislíbena licence na provozování kina. Podmínkou 
bylo najít vhodný prostor k provozování kina. To se nakonec protáhlo,  
a vhodné místo získal fond až v roce 1928. Provoz kina Bio Dopz byl zahájen 
na konci roku 1929. Že vám název nic neříká? Kino se tak jmenovalo až do 
prosince 1935, pak bylo přejmenováno na už dodnes známé kino Scala. 
Původně mělo, kvůli tehdejším nařízením, 800 míst, od roku 1931 se počet 
sedadel zvýšil na 1 006. Bylo to největší kino v Brně.

Koncem října propukla mezi dětmi v Brně epidemie spály. Dětská nemocnice 
dokonce zastavila příjem nových pacientů, a děti musely být umísťovány 
provizorně v nemocnici na Červeném kopci. Epidemie se původně šířila 
hlavně v centru města, ale později se objevila i v některých předměstích. 
Několik školek a škol muselo být uzavřeno. Apelovalo se na rodiče, aby 
příznaky nemoci u svých děti nepodceňovali a vyhledali lékaře.

Už před 100 lety se podporoval prodej různého zboží reklamou. I tenkrát 
někomu přišly některé reklamy ne úplně povedené. Z říjnových Lidových 
novin: “Muž-homole. Uprostřed všeho ruchu na Václavském náměstí 
v Praze procházely se dvě homole cukru. Živí se dnes lidé všechnak, ale 
sotva je na světě trpčí úděl než představovat cukr. Pohřebním krokem 
kráčejí dva muži podél chodníku od rána až do noci. Málokterá reklama 
činí tak truchlivý dojem. Docela nic nás nepřekvapovalo, že se rušné 
náměstí vymstilo bludným homolím. Tramvaj č. 8 vrazila do automobilu 
a odhodila jej na jednu z obou homolí. Homole byla rozdrcena a z jejího 
vnitřku vytáhli nebohého 52letého Bohumila Horáka, jenž byl potlučen 
tak, že ho museli odvézti do nemocnice. Ale homole se zase sklíží a jiný 
chudák zavře do její temnoty svůj život, dokud jiné vozidlo jej, téměř 
slepého a hluchého, nesrazí k zemi.”

Zdrojem mi byly dobové Lidové noviny a internet.
Mgr. Dana Malíková

Soukromá základní umělecká škola 
Universum, s.r.o.
www.zus-universum.cz 

ŽÁKOVSKÝ KONCERT  
17. října 2023 v 18:00 v sále školy

Srdečně zve  
Mgr. Eva Šafářová, ředitelka školy



Spirituály jsou písně, které ve svém nitru nesou silné náboženské, ale 
také sociálně-politické poselství. V radostných i tklivých tónech spirituálů 
se odráží hluboká víra a naděje v lepší život či protest proti nesvobodě, 
tedy historická zkušenost zotročeného černošského obyvatelstva, které 
ještě ve druhé polovině 20. století čelilo v Africe i ve Spojených státech 
amerických projevům a důsledkům sociální a kulturní nerovnosti. Není 
ovšem bez zajímavosti, že spirituály, tedy specifický druh lidových písní 
ze vzdálených kontinentů, zanechaly výraznou stopu také v  dějinách 
české hudby. Ostatně jen málokdo pravděpodobně nezná alespoň 
název folkové formace Spirituál kvintet, o jejímž nezpochybnitelném 
úspěchu vypovídá více než šedesátileté období, naplněné nespočtem 
vyprodaných koncertů. Skupina ovšem navazovala na tradici o poznání 
starší, spojenou s jednou z vůbec celosvětově nejproslulejších osobností 
vzešlých z českých zemí.

Na konci 19. století totiž působil na konzervatoři v New Yorku skladatel 
Antonín Dvořák. Právě během pobytu v USA se prostřednictvím jednoho 
ze svých černošských studentů, H. T. Burleigha, seznámil se spirituály  
i s  pohnutou historií černošského obyvatelstva. Dvořák byl melodiemi 
zcela okouzlen a nemohl se zbavit vnitřního pocitu, že spirituály 
představují kulturní bohatství, které by mělo znát a sdílet celé lidstvo. 
Sám písně popisoval jako vřelé, zádumčivé, vznešené a smělé, tedy 
pokrývající celou pestrou škálu hlubokých a upřímných pocitů. A Dvořák 
nezůstal pouze u slov. Rytmy a atmosféra americké hudby představovaly 
jednu z  inspirací při komponování symfonie Z  Nového světa a též při 
tvorbě Biblických písní.

„Dejte tyto melodie světu,“ apeloval Antonín Dvořák na H. T. Burleigha. 
Jedná se o stejná slova, která o mnoho desetiletí později slyšeli i členové 
kapely Let’s go!, tedy hudebního souboru, na jehož vystoupení se nyní 
mohou těšit i brněnské Řečkovice. Let’s go! je mezinárodní skupina 
zpívající a cappella (bez doprovodu hudebních nástrojů). Za dobu svého 
působení již členové souboru pod dohledem frontmana Leeho Andrewa 
Davisona vystoupili na více než 150 koncertech nejen v České republice, 
ale také v Německu, Rakousku, Itálii nebo ve Velké Británii. Spolupracovali 
s  různými médii a vydali dvě alba, Pilgrim of the City (2013) a Grace 
(2015). Let’s go! si kladou za cíl zprostředovat posluchačům atraktivními 

formami co nejširší spektrum spirituálů, a to jak s ohledem na témata, 
tak z hlediska škály různých žánrů a stylů, které se z této hudby vyvíjely.

Závěrem dodejme, že vystoupení skupiny Let’s go! do Řečkovic přináší 
ve spolupráci s místní náboženskou obcí Církve československé husitské 
spolek „Verbum et musica“. Unikátní koncert se uskuteční 13. října 2023 
od 18:00 ve Sboru Páně na Vážného 6. Místa je možné rezervovat 
prostřednictvím e-mailové adresy vem@seznam.cz či na telefonním čísle 
776 032  149. Více informací naleznete na webových stránkách www.
verbumetmusica.com. Přijďte se potěšit i se svými blízkými poslechem 
jedinečných a inspirativních melodií, které tak, jak si to přál Antonín 
Dvořák, již po mnoho desetiletí rozradostňují lidská srdce po celém 
světě. „Spirituál je hrdý i pokorný, je obyčejný i důstojný, je společný  
i sólový, o lásce lidské i Boží,“ říkají členové kapely Let’s go! Jinými slovy: 
spirituál je především oslovující.

Jakub Marša

ŽIVOT V MĚSTSKÉ ČÁSTI
Zpravodaj MČ Brno-Řečkovice a Mokrá Hora
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ŘÁDKOVÁ INZERCE
ELEKTRIKÁŘ: instalace, opravy, revize vč. so a ne. T: 777019667
ELEKTRIKÁŘ - pohotovost vč. sobot a svátků. Opravy, revize,  
hromosvody. Tel: 608 850 834
POČÍTAČE-NB-TISKÁRNY-INTERNET: prodej, instalace, opravy 
a odvirování. L. Zapletal, T: 602 721 271, www.ladislav-zapletal.cz
Opravím počítač / seřídím. P.Beller@seznam.cz, 776 187 490
OPRAVY A SERVIS POČÍTAČŮ a notebooků, instalace TV.  
Chcete zrychlit počítač, zachránit data, odvirovat, nastavit tiskárnu,  
wi-fi, internet? Se vším Vám ochotně poradím a přijedu. Miroslav  
Novotný, tel. 731 248 454, e-mail: novotnymir@volny.cz
MALBY 21 Kč/m2, nátěry dveří 450 Kč/ks, radiátorů, oken, střech, 
tapetování, zednické práce, sádrokartony, platba hotově=Sleva 250 Kč! 
Živnostníci pro ŘEČKOVICE. 606 469 316, www.maliribrno-hezky.cz
MALÍŘ POKOJŮ, Tel: 604 518 776, Brno-Řečkovice.
MALBY – NÁTĚRY ONDERKA Tel.: 604 439 195, 737 387 993,  
www.malby-natery.eu
INSTALATÉR nabízí práce voda, topení i menšího rozsahu. 
Email: arcanidis@seznam.cz. Mobil: 603 441 181.
INSTALATÉR – voda odpady topení – opravy. Menší i větší práce  
s dodávkou materiálu. Rychle-Levně tel.: 608 045 745
MONTÁŽE – OPRAVY voda-topení-plyn-odpady-sanita 
Tel. 606735151 
VODOINSTALATÉR. Cirkva Miloslav, Tel: 602 861 402 

Rekonstrukce bytových jader, koupelen a topení. Poradenství, 
návrh, realizace na klíč. Tel.: 513034551 mob.:704 458 187,  
e-mail: info@tzbcentrum.cz, www.tzbcentrum.cz 
REKONSTRUKCE bytových jader, koupelen, interiérů na klíč.  
Práce zednické, obkladačské, instalatérské, sádrokartonářské, malířské. 
Osobní přístup, spolehlivost. T: 777 141 165, 773 518 654.
KADEŘNICKÉ služby do domu. Tel. 605 553 207, illy9@email.cz
PEDIKÚRA I MANIKÚRA U VÁS DOMA! Pro seniory a pohybově  
omezené. Cena 350 - 480 dle rozsahu. Tel. 606 220 457. 
Vše s láskou – MOBILNÍ KADEŘNICTVÍ Lucie (do domu) 
Facebook: Vše s láskou – Mobilní kadeřnictví Lucie, T: 775 661 893
Rádi vás uvítáme v SALÓNU ATRIUM Horácké nám. 1, kde Vám  
nabízíme KADEŘNICKÉ služby dámské, pánské dětské střihy,  
společenské svatební účesy, dále pedikúra, manikúra, modeláž nehtů. 
Jsme zde pro Vás každý den pondělí - pátek od 9 do 19, sobota 
dle domluvy. Bereme i bez objednání. T: 778 412 102 – Andrea
DOPRAVA PRO SENIORY – odvoz k lékaři, na nákup apod. 
P. Zouhar, Tel: 736 701 319, www.dopravaproseniory.cz
Muže a ženy i s OZP na OSTRAHU OBJEKTU, recepce a dozor  
v muzeu. T: 602 595 682, Email: pph.kolarik@seznam.cz
HLEDÁM GARÁŽ, NEBO UZAVŘENÉ STÁNÍ NA ZIMU,  
pro auto Octavia. V zimě nejezdím. Tel. 721536439
Pronajmu garáž na ulici Uprkova Tel: 720 137 971
NABÍZÍM k pronájmu oplocenou zahradu 1 272 m2 v Řečkovicích  
nad ulicí Lacinova, poblíž vodojemu. Cena dohodou. T: 739 322 837

Mezinárodní kapela Let’s go! rozezní Řečkovice  
unikátním koncertem spirituálů



Rodáci 2023
V  sobotu 9. 9. 2023 se konal druhý ročník Setkání rodáků, přátel  

a příznivců Řečkovic a Mokré Hory. Počasí nám přálo, sluníčko hřálo  
a nebe bylo bez mráčku. Setkání začalo v parku na Palackého náměstí, 
kde jsme společně zasadili Lípu rodáků. Slavnostní řeč pro tuto příležitost 
připravil řečkovický rodák a dadaista pan Jaroslav Herman (její znění si 
můžete přečíst níže). Lípu pak požehnal řečkovický farní vikář P. Jindřich 
Kotvrda. V  letošním roce byla místem setkání radnice městské části.  
Řečkovický zámeček, jak se radnici říká, má svoje kouzlo a ducha historie. 
Otevřené atrium lákalo k  posezení venku, a kdo se chtěl schovat před 
sluníčkem, mohl si v „zámecké“ zasedačce poslechnout cimbálové muziky 
Dolnička a Dolnica, které pohodovou atmosféru setkání krásně doladily. 
Po dobu setkání byl také otevřený řečkovický kostel, kde měli návštěvníci 
možnost prohlédnout si část historie řečkovické farnosti. Výstavku 
fotografií řečkovických farářů, doplněnou o řečkovické kaplany, připravila 
stejně jako v  loňském roce paní Ludmila Ulrichová. Celá akce se nesla 
v přátelské a příjemné atmosféře. Povídalo se a nad starými fotografiemi 
vzpomínalo na časy minulé. Návštěvníci si také mohli prohlédnout album 
s fotografiemi z  loňského setkání, kterého se ještě zúčastnil řečkovický 
rodák fotograf pan Budík. Letošního se už ale bohužel nedožil. Každý 
návštěvník, a bylo jich hodně přes 100, dostal na památku odznak 
s  historickou fotografií  řečkovického kostela. K  zakoupení byl i stolní 
kalendář na rok 2024 s historickými fotografiemi Řečkovic a Mokré Hory, 
který jsme stejně jako v loňském roce připravili společně s Jirkou Libusem  
a Petrem Bořeckým.

Děkujeme všem, kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli na přípravě 
a konání této akce, a panu starostovi Marku Viskotovi za pomoc, kterou 
nám při pořádání setkání poskytl.

Už teď se těšíme na další setkání, které se uskuteční v sobotu 7. září 
2024.

Katka Svobodová a Eva Janovská

Vážení a milí rodáci, dámy a pánové, Vážené sešlé,  
Vážení sešlí,

škola nás učila, že do historie zařazujeme události, z nichž vane duch 
století.

I datum zrodu některých z nás opravňuje Vás k titulaci „nezrestauro-
vatelné starožitnosti.“

Víte, panstvo, čas, čas, to je ohromná věc. Měří všem a všechno.  
Kromě toho, že měří, tak také letí. A tak tu dnes stojíme pospolu,  
řečkovičtí rodáci, kterým čas naměřil určitou míru.

Nyní zapřemítejme, co jsme za svůj život prožili. Žili jsme snad  
v nejhorším století českých dějin.

První světová válka, druhá světová válka s šestiletým nacistickým pro-
tektorátem Böhmen und Mähren. Poté tříleté vzedmutí národa – a při-
chází únor 1948. Komunistický puč – a počátek žití v říši Blbostině.

Poté přichází rok 1968, vstup sovětských vojsk a tento národ prožívá 
druhý protektorát Čechy a Morava, s říšským protektorem Leonidem 
Iljičem Brežněvem, trvající celých dvacet jedna let.

Až v roce 1989 se rudé nebe nad zeměmi Království českého 
odkabonilo a stín Josifa Vissarionoviče zmizel na východě. Přichází tzv. 
Sametová revoluce. Milí rodáci, dle mého soudu tento den musel přijít, 
neboť režim, kde stojí lidé dlouhé fronty na záchodový papír, přestal být 
revoluční, a nemohl být tudíž věčný.

Víte, i přes vše neodpustitelné, co bylo na našich pěti generacích ve 
dvacátém století napácháno, to byly krásné časy. Byla to doba našeho 
mládí. Co srandy to bylo, co srandy, přímo „prdel“ to byla s našema 
drahejma kamarádama a kamarádkama, a já vím, že zase ta „prdel“ bude. 
Musí být, je to rozkaz! A tak, moji drazí, s úsměvem do dalších roků.

A nyní trošku dendrologie, jež je součástí botaniky i naší státnosti. 
Lípa – Tilia je naším národním stromem. Jeho olistění se objevuje na 
prezidentské standartě, na státních pečetích, bankovkách, vojenských 
uniformách. V historii bývala lípa ztotožňována s ženskými božstvy, často 
s bohyní lásky – Afroditou. Pro mládež byla a je lípa symbolem lásky  
a stromem smíru. Vysazuje se při pamětních příležitostech a při výročích 
souvisejících s naší státností.

Dovolte mi, abych při dnešním našem setkání vzpomněl řečkovické-
ho rodáka, atleta, Sokola Honzu Bartoňka, který poslední léta před svým 
skonem připravoval tuto akci. ŽEL – odešel nám. A tak, díky Bohu, tento 
nelehký úkol vzala na svá bedra jeho dcera Eva, v úctě ke svému otci  
a společně se svou kamarádkou Katkou Svobodovou k rozšíření kulturní-
ho a společenského milieu v naší obci. 

Dívenky děkujeme Vám.

POZVÁNKA
Vážení přátelé a příznivci zahradničení,

srdečně vás zveme na naši poslední členskou schůzi v tomto roce,  
která se bude konat ve středu 18. 10. 2023 v 17.00 hod.  

v sále bývalého řečkovického pivovaru, Palackého nám. 9a.  
Téma přednášky: Živé ploty. Přednášet bude Ing. Tomáš Foral.  

Zveme i nečleny Hortusu.

Dále bych chtěla pozvat VŠECHNY na naši Výstavu zahrádkářů,  
která se bude konat ve dnech 21. - 23. 10. 2023,  

sobota-neděle-pondělí, v 9.00 - 17.00 hod.  
v sále bývalého řečkovického pivovaru.  

Odběr vzorků na výstavu dne 20. 10. 2023 v době 10.00 - 17.00 hod.  
Ovoce, zeleninu a květiny rádi vystavíme  

i od nečlenů Hortusu.

Těšíme se na vaši účast a rádi vás mezi sebou přivítáme.

Hana Štefková, Hortus

ŽIVOT V MĚSTSKÉ ČÁSTI
Zpravodaj MČ Brno-Řečkovice a Mokrá Hora
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Žáci ZŠ Novoměstská bojovali  
v Olympijském víceboji

Dne 7. a 8. září jsme se zúčastnili republikového finále v Sazka Olympij-
ském víceboji! Celkem se do finále probojovalo 40 týmů, které si své místo 
vybojovaly během náročných okresních a krajských kol. Naši žáci se museli  
v průběhu dvou dní vypořádat s neuvěřitelnými 10 disciplínami. Program 
byl navíc obohacen skvělými kulturními vystoupeními, kde vystoupili vojáci,  
policisté, a dokonce i bývalí a současní olympionici! Po prvním dni jsme drželi 
nádherné 11. místo, ale na konci druhého dne jsme se posunuli ještě o dvě 
místa výše, a to na celkové 9. místo! Ano, TOP 10 mezi základními školami  
v celé České republice! Naši žáci si zaslouží obrovskou pochvalu a obdiv za 
své úžasné výkony, které dokázali předvést i v takovém vedru.

Mgr. Aleš Svoboda

Nabídka kroužku FIE pro dospělé  
na ZŠ Horácké náměstí 13

V naší škole se několik let věnujeme Feuersteinovu instrumentálnímu 
obohacování (FIE). Žákům ho nabízíme jako odpolední kroužek nebo voli-
telný předmět na 2. stupni. Tento rok bychom rádi nabídli kroužek dospělé 
veřejnosti z naší městské části.

Metoda FIE se užívá v sedmdesáti zemích světa. Pracuje se stylem „tužka-
-papír“. Při práci s instrumenty (sadami pracovních listů) si děti i dospělí osvo-
jují mnoho dovedností, které potřebují nejen k úspěšné práci, ale i v celém 
svém životě. Metoda rozvíjí různé oblasti -   přesnost vnímání, pravolevou ori-
entaci, orientaci v prostoru, zlepšuje soustředění a pozornost. FIE významně 
pracuje s fenoménem chyby. Chyba tu není pojímána jako problém. Naopak, 
chybu můžeme udělat všichni – a je to způsob, jak věci lépe porozumět. Je tu 
prostor zjistit, proč se chyba stala a jak je možné ji napravit. Nad jednotlivými 
úkoly se učíme různým úhlům pohledů na věc (podívat se na problém očima 
druhého, vzít v potaz i jiné způsoby řešení téhož úkolu), pracovat pomalu, ale 
promyšleně, umět pracovat se slovní instrukcí (správně jí porozumět), umět 
se věcně slovy vyjádřit. Práce s instrumenty je vedena tak, aby všichni zažívali 
úspěch z činnosti, což zvyšuje sebevědomí a motivuje k další práci.

Kroužek bude probíhat každou středu od 17:00 do 17:45 hod. ve sborovně 
na Horáckém náměstí 13. Více informací najdete zde: zshoracke.org/node/26.

Pokud máte zájem, pište na p.mendlova@zshoracke.org, budu se těšit na 
viděnou a na příjemné setkávání v pohodové atmosféře.

Mgr. Petra Mendlová, zástupkyně ředitelky školy

Zpravodaj MČ Brno-Řečkovice a Mokrá Hora
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DDM Helceletka- pobočka Frikulín
Gromešova 1, Řečkovice 
frikulin@helceletka.cz  |  telefon 775 174 463

Dětem nabízíme ve školním roce 2023-2024 mnohé kroužky
Přihlašování do zájmových kroužků již probíhá, ale stále máme  
v některých volná místa. Nabídka je pestrá. 

Tradičně nabízíme výtvarné a keramické kroužky.  
Co třeba zkusit náš Výtvarný ateliér? 

Nabízíme také kroužky dramatické výchovy – Dramaťák 1, 2 a 3  
– stačí si vybrat den a čas, který vám vyhovuje. 

Děti si u nás mohou zatancovat a zacvičit v kroužcích Tanečky,  
Jóga a hry pro děti nebo Jumping. Máme i úplnou novinku, kroužek  
Historický šerm. 

Novinkou je také kroužek Domškoláci – kroužek je ve středu  
v dopoledním čase, je určený dětem s individuální výukou v domácím  
prostředí. Děti čeká získávání nových přátelství a zážitků při hrách  
a tvoření. Na tento kroužek časově navazuje kroužek Domškoláci  
– Jóga a hry pro děti. 

Pro děti předškolního věku máme např. dopolední kroužky – výtvarný  
Pohádková výtvarka a pohybový Pohádkové cvičení.  
Novinkou jsou kroužky Jdeme ven 1 a 2. 

Při vybírání kroužku pro děti nemusí být u nás finance překážkou.  
Helceletka je součástí projektu Darujeme kroužky dětem, který  
pomáhá rodinám v tíživé finanční situaci s úhradou volnočasových aktivit 
pro děti. Rodiče mohou žádat o příspěvek 2000 Kč na dítě  
na pololetí ve formě čtyř voucherů v hodnotě 500 Kč a následně je  
u nás uplatnit.  

Celou nabídku a více informací najdete na našich webových stránkách:
https://helceletka.cz/frikulin/.

ZŠ HORÁCKÉ NÁMĚSTÍ 
VÁS ZVE NA KAVÁRNU PRO RODIČE A PŘÁTELE ŠKOLY

Vážení rodiče, přátelé školy, milí žáci,
zveme  Vás  na  kavárnu  pro  rodiče  i  děti,  tentokrát na
téma školní družina. 
Společně se zamyslíme nad měsíčními projekty na různá
témata, odpoledním programem pro děti, jejich
potřebami a zájmy. V průběhu poskytneme prostor i pro
Vaše dotazy.
Setkání proběhne ve středu 18. 10. 2023 od 17 hodin
v budově na Horáckém náměstí 13.
Těšíme se na Vás.
Vedení školy

O ŠKOLNÍ DRUŽINĚ 

Webové stránky: zshoracke.org

Facebook: ZŠ Horácké náměstí 13

Instagram: ZS_Horacke_13 
Více informací

DDM  Helceletka pobočka  Domino
Kořískova 16, Řečkovice

Poslední volná místa v kroužcích
V některých kroužcích ještě zbývají volná místa. Obsazenost zjistíte na našem 
webu, kde je i možnost přihlášení.

Nabídka kroužků:
Výtvarky a keramiky pro nejmenší děti a školáky, točení na kruhu pro  
začátečníky – děti, výtvarná příprava na talentovky, dějiny umění, šití, kluby  
s výlety: cestík, cesty za uměním
Více informací o kroužcích a přihlašování: www.helceletka.cz/domino
Kontakt na vedoucí pobočky:  
Mgr. Jana Podzemná, tel. 725 803 059, domino@helceletka.cz



Jak a kde vůbec vznikl tento projekt? 
Tento projekt vznikl v  mé hlavě už v  16 

letech při studiu sportovního gymnázia 
a  v  průběhu mé vlastní sportovní kariéry 
– hrál jsem fotbal. Celý projekt jsme 
odstartovali videem, ve kterém už od počátku 
prezentujeme různorodost sportů a  to, že 
to nemusí být za každou cenu hokej nebo 
fotbal, ale že je důležité pohybovat se a myslet 
pozitivně. Za mě to spolu totiž úzce souvisí.

Aktuálně nepůsobíte s tímto projektem 
již jen v  naší městské části. Kde všude dnes 
pořádáte tento kemp?

Nepůsobíme, ale pravdou je, že historicky 
první dva turnusy AIM kempu opravdu 
proběhly v  Řečkovicích na Novoměstské. 
Tenkrát se k celé situaci velmi hezky postavil 
bývalý reprezentant v  basketbale a  aktuálně 
ředitel místní školy Josef Jelínek, který nám 
otevřel dveře a dal důvěru. Nyní už jsme v Brně 
i na další adrese, a  to v  Líšni. Dohromady na 
obou školách letos proběhly čtyři turnusy. 
Dále už jsme i v hlavním městě, kde proběhly 
letos dva turnusy. Také už nyní můžu říct, 
že jsme i v  Ostravě, kde příští rok chystáme 
první turnus – a  je to veřejné. Pokud půjde 
další postup kamkoliv jinam jen trochu jako 
doposud, troufám si říct, že to bude hned 
od začátku perfektní jízda! Dál spekulujeme  
o Bratislavě a  obecně na téma podívat se 
trošku dál. Možná i pomoct rozvoji sportu 
trošku tam, kde to dnes není takové téma.

Jednou ze zajímavostí tohoto projektu 
je i účast sportovních osobností přímo na 
kempech. Kdo všechno se již do AIM kempů 
zapojil a proč jej navštěvují?

Letos už to byl, když vezmu v potaz všechny 
turnusy, opravdu významný počet – a jsme za 
to nesmírně rádi. Každý sportovec si může 
svobodně vybrat, které akci svůj čas věnuje. 
Avšak sportovci jsou také časově vytížení. 
O to víc si vážíme toho, že i v  jejich očích má 
AIM kemp přidanou hodnotu a  že právě na 
něj chtějí dorazit a  investovat do něj svůj čas. 
Jednak je skvělé, že je mohou účastníci vidět 
a  zažít si to, druhak je to fajn zpětná vazba 
pro nás. Věřím, že to prostě děláme nejlíp. 
Každopádně letos nás navštívili hned dva 
zápasníci z nejprestižnější světové organizace 
UFC – Jirka „BJP“ Procházka a  David Dvořák. 
Jirka nás navštěvuje už od samotného začátku 
téměř každý turnus a má náš obrovský respekt 
a poděkování. Dále se kempů účastní zápasník 
Tomáš Hron, vycházející florbalová star Adam 
Hemerka, bývalá olympionička v atletice Šárka 
Kašpárková – ta je s námi také od samotného 
začátku, dále nejsilnější muž světa Jirka 
Tkadlčík, vítěz olympijských her v  judu Lukáš 
Krpálek (ten nás navštívil jedenkrát v  roce 
2021), účastník olympijských her v  Tokiu 
judista David Klammert, juniorský medailista 
z MS Daniel Pochop, reprezentant naší 
země v  basketbalu a  jedna z jeho největších 
osobností Patrik Auda. Dále nás navštěvuje 
také spousta kolektivů, jako jsou baseballisté 
z Draků Brno, Šviháci nebo ragbisté z pražské 
Slavie.

V čem je Váš projekt unikátní? V čem je 
tento projekt jedinečný podle Vás? V čem se 
realizované kempy liší od jiných sportovních 
kempů a aktivit?

Nikoho se nechci dotknout, je to subjektivní 
pocit. Jelikož to tak ale vidím a  říkám to jak 
svým kolegům, rodičům, tak partnerům, 
zmíním to i tady. Mám pocit, že se na spoustě 
kempů vyměňuje čas rodičů a  jejich peníze 
za čas někoho jiného, kdo jim „pohlídá“ děti, 
typicky třeba u vybíjené. My děti nehlídáme, 
nadělujeme jim zážitky v  podobě návštěv 
sportovců, v  podobě možnosti vyzkoušet 
si řadu sportů, a  když řeknu, že to vše 
v  průběhu pěti dní, to je ta unikátnost.  
V tomto harmonogramu se často sice hledá 
prostor na oběd (samozřejmě vtipkuji, dbáme 
na zdraví a  kvalitní odpočinek), ale těch pět 
dní využijeme na maximum. Věřím, že to 
cítí účastníci i samotní rodiče. Jeden den na 
kempu jsme s účastníky schopni absolvovat 
dva různé sporty, přivítat dvě sportovní 
návštěvy či jeden klub, mít přednášku o výživě 
a  zároveň si i odpočinout. To je ten důvod, 
proč si přeji a  chci, aby děti chodily domů se 

slovy „je to tam úplně jiný, výjimečný“. To je to,  
na čem celý rok pracujeme. 

Součástí kempů je i sedm hlavních sportů 
– atletika, judo, tenis, florbal, gymnastika, 
házená a basketbal. Proč zrovna tyto sporty?

Tady je to poměrně jasné. Různorodost. 
Říkáme, že u nás účastník zapálí plamen a najde 
si to své. Pak mu musíte dát ty možnosti. Je tam 
kombinace úpolových sportů, míčových, také 
individuálních a kolektivních, zkrátka všeho. 

Pro koho jsou kempy a  tento celý projekt 
vhodné?

Bez nadsázky? Pro všechny. Každý by měl 
v  životě najít důvod, aktivitu, plamen. Mimo 
jiné i ve sportu. Otevíráme k tomu dveře a jsme 
dopravním prostředkem – a  kdy začít než od 
útlého věku. Proto je náš kemp pro účastníky 
od šesti let. Navštěvovat nás mohou až do 
třinácti, a  pak? Příběh končit nemusí. Rádi je 
přivítáme v  realizačním týmu, a  hořet s námi 
mohou i nadále.

Je tento projekt pouze o realizaci kempů 
v  létě, nebo probíhají i nějaké aktivity 
v průběhu roku?

Krásná otázka na závěr. Aktuálně ano, již 
brzy ne. Rádi bychom v nadcházejícím období 
našli cestu, jak být s naší základnou a  lidmi, 
kteří hoří s AIMem, v osobním kontaktu i přes 
rok. Víme, že je o to zájem. Věřím, že brzy 
spoustu z nich potěšíme.

Děkujeme za rozhovor.
Filip Hrůza, místostarosta

Zpravodaj MČ Brno-Řečkovice a Mokrá Hora
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V létě proběhl v městské části unikání AIM kemp
V  měsíci srpnu proběhly v ZŠ Novoměstská dva turnusy unikátního projektu AIM kemp. V čem je projekt tak jedinečný? Propojuje  

totiž řadu sportů, které si děti během kempu vyzkouší pravidelně i se slavnými sportovci. Obsahuje ale také další neméně důležité součásti  
sportovní výbavy, jako výživa či mentoring, a hlavně podporuje u dětí všestrannost. Městská část je partnerem tohoto projektu, a tak jsme 
při této příležitosti vyzpovídali jeho hlavního organizátora Filipa Štosse.



Jaroslav Herman, který je nestorem zdejšího 
společenského života, řečkovickým patriotem 
a filozofickým přesvědčením dadaistou, patří 
mezi nejstarší žijící členy Sokola Řečkovice. 
Vloni oslavil neuvěřitelné 90. narozeniny ve 
výborné psychické i fyzické kondici. 

Celý život vyjma tříletého totálního 
nasazení v  Destile Brno v  padesátých letech 
pracoval na brněnském výstavišti jako 

projektant a grafik. Do Sokola přišel poprvé 
cvičit už ve čtyřech letech; později zde zažil 
i biograf s  promítáním černobílých filmů  
a nezapomenutelné šibřinky. Za války rodiče 
doma ukrývali sokolskou kroniku, materiály, 
prapory a prsť od Zborova, kvůli čemuž si 
rodina vysloužila i hrůzu nahánějící návštěvy 
gestapa. Po válce byly všechny zmíněné 
atributy přesunuty zpět do sokolovny.

V  roce 1948 se zúčastnil prvního 
poválečného sletu, který se zapsal do historie 
především vystoupením nespokojených 
sokolů, kteří mlčeli a odvraceli pohledy při 
průchodu okolo Gottwalda. Toto „gesto“ pak 
posloužilo komunistům jako záminka k silným 
represím namířeným do sokolských řad. Ještě 
během sletu bylo v Praze zatčeno na 200 
sokolů.  

Jako dorostenec cvičil na nářadí, což mu 
usnadnilo i vojnu, neboť za armádní sportovní 
klub byl reprezentantem v nářaďovém tělocvi-
ku. V Řečkovicích hrál košíkovou a v roce 1954 
zde založil lyžařský oddíl; později lyžoval a hrál 
tenis pod hlavičkou VŠTJ Technika Brno, kde 

je dosud sportovním funkcionářem. Jezdil na 
vodních lyžích a ve starším věku provozoval 
windsurfing. 

Z  obnovy Sokola v  roce 1989 měl velkou 
radost a Sokolu v  Řečkovicích zůstal věrný 
dodnes. Každý, kdo vstoupí do foyer sokolovny, 
si může všimnout památníku věnovaného 
obětem nacistického a komunistického teroru 
a zvůle, jehož je autorem a který vytvořil ke 
110. výročí Sokola Řečkovice. Při procházení 
jeho ateliérem jsem zahlédla na stěně tři jeho 
československé patenty a článek, popisující 
jeho úspěch při záchraně šikmé věže v Pise. 

Jarda však předá odkaz i příštím generacím 
v Řečkovicích. Při nedávné rekonstrukci „pekla“ 
byl objeven pamětní kámen s  pergamenem 
z  roku 1925, a tak vznikl nápad, že další 
pergamen se vzkazem pro budoucí generace 
vytvoří právě pan Herman – Jarda – a pro nás 
všechny hlavně „náš Jaroušek“.   

Z vyprávění pana Hermana sepsala  
Šárka Ondrušková, členka Sokola Řečkovice

Významnou událostí ve sportovním životě naší čtvrti je nové 
propojení místního tradičního fotbalového klubu SK Řečkovice 
s celorepublikovou mládežnickou futsalovou baštou Orel Řečkovice. 
Současně s  oznámením spolupráce mezi oběma kluby dochází také 
k  rozšíření výkonného výboru fotbalového klubu SK Řečkovice  
o nové členy vedení, kterými jsou velmi aktivní místní osobnosti 
včetně starosty Marka Viskota. Zeptali jsme se tedy předsedy 
fotbalového klubu Martina Krále a místopředsedy Martina Jelínka,  
na co se všechno se můžeme v souvislosti se změnami těšit.

Pánové, můžete prosím stručně představit nové tváře ve vedení 
fotbalového klubu SK Řečkovice? Co si od jejich angažování a fungování 
slibujete?

Martin Král: Určitě se nejedná o nic nenadálého, na změnách se 
pracuje delší čas. Vše začalo rozhovory s odborníkem na PR a marketing 
Petrem Lesenským, se kterým jsme řešili strategie a plány našeho 
klubu. Petr přišel s odvážnou myšlenkou, týkající se propojení fotbalistů 
s futsalisty, vedenými Petrem Bořeckým, a rovnou oslovil starostu Marka 
Viskota s dotazem, zda by po čase odehraném v Medlánkách nepřemýšlel  
o návratu domů. Vše si krásně sedlo – a mám radost, že všichni tři zmínění 
jsou nyní součástí nového vedení našeho fotbalového klubu.

Martin Jelínek: Na této myšlence jsme pracovali více než půl 
roku. Měli jsme spoustu jednání uvnitř obou klubů, abychom si byli 
jisti, že provázání a zapojení nových tváří do vedení SK Řečkovice 
bude dlouhodobou záležitostí, užitečnou pro všechny strany. Jsem 
přesvědčený, že jsme nikdy neměli silnější funkcionářský tým. Navíc 
mě těší, že nezískáváme jen nadstandardní zkušenosti z veřejné správy, 
marketingu či práce s dětmi, ale doplňují nás loajální, úspěšní a pokorní 
lidé, kteří chtějí primárně pomoct klubu a rozvoji mládeže.

Propojením obou klubů vytváříte FAKADEMII, první futsalovo- 
fotbalovou akademii v ČR. Co si pod tím můžeme představit?

Martin Král: Vytváříme unikátní projekt, kde bude všem dětem 
řízeně umožněno hrát mládežnické soutěže ve fotbalu, futsalu i malé 
kopané. Ve všech sportech budou mít profesionální tréninkové jednotky. 
Plánujeme děti propojovat, vzdělávat trenéry, zapojovat nové partnery, 
a samozřejmě s širším záběrem také oslovovat nové stabilní sponzory. 

Martin Jelínek: Fakademií získáváme více dětí, trenérů i zapálených 
rodičů. Komunikace  našich aktivit bude mít silnější zvuk a širší dosah. 
Když budeme pracovat poctivě, vyroste nám více hráčů s vyšší kvalitou. 

Budeme s  nimi navíc pracovat od nejmladších kategorií, takže budou 
mít k trenérům ještě silnější vztah. A samozřejmě se pokusíme získat na 
rozvoj akademie více peněz z veřejného i soukromého sektoru.

Pojďme ke konkrétním cílům. Můžete nám nastínit, čeho byste chtěli 
dosáhnout letos a třeba do tří let? 

Martin Král: Zkvalitnit tréninky, zlepšit zázemí pro hráče i trenéry, 
přilákat nové partnery, oslovit dlouhodobé sponzory a profesionalizovat 
žádosti o dotace. Osobně bych si přál u fotbalistů postup mužů 
do krajské soutěže. Pod vedením trenéra Radka Maši na to máme.  
A s potěšením sleduji dorost, který jsme přihlásili po třech letech. Věřím, 
že jsme nadobro uzavřeli díru v našich mládežnických kategoriích.

Martin Jelínek: Kromě sportovní stránky nesmíme zapomenout 
na zkvalitnění zázemí. Musíme se zaměřit na hřiště, osvětlení či 
vnitřní prostory. S  posíleným vedením klubu a propojením s  futsalisty  
získáváme nové možnosti a začínáme koncepčně plánovat společný 
rozvoj. Uzavřel bych to tím, že bychom rádi nedali žádnému z hráčů  
či trenérů pádný důvod k tomu, aby se hledali někde jinde.

Děkujeme za rozhovor.
Filip Hrůza

ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ / SPORT
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Zleva: Petr Havlík, Petr Lesenský, Marek Viskot, Radek Maša, Petr Bořecký, Martin 
Král, Martin Jelínek

Nové tváře ve vedení SK Řečkovice a unikátní propojení fotbalu s futsalem

Nejstarší žijící člen Sokola Řečkovice, bratr Jaroslav Herman



Úspěch na mistrovství světa  
v ženském zápase

Na letošním mistrovství světa 
v ženském zápase kategorie U20, 
které se konalo v jordánském  
Ammánu, zaznamenala Petra 
Mračková, svěřenkyně klubu TAK 
Hellas Brno, vynikající výkon, když 
dosáhla 8. místa mezi 21 soutěžící-
mi. Pod vedením reprezentačního 
trenéra Pavla Kučery a  oddílové-
ho trenéra Milana Žáčka navázala 
na svůj loňský úspěch, kdy také  
obsadila 8. místo v mladší kategorii 
U17.

Během letošního přípravného 
období na tuto prestižní soutěž 
předváděla Petra vynikající výkony. 
Na mistrovství Evropy si připsala 
9. místo a na světových turnajích 
v chorvatské Poreči a  rakouském 
Wolfurtu dokonce získala bron-
zové medaile. Díky spolupráci se 
ZŠ Horácké náměstí, kde Petra za-
čínala s přípravou ve sportovních skupinách, a klubem TAK Hellas Brno 
máme v  Řečkovicích mladou a nadějnou sportovkyni, která následuje 
stopy olympioničky Adély Hanzlíčkové.

Mgr. Pavel Kučera

ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ / SPORT
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Basketbalový oddíl
KP BRNO

vicemistr ČR 2017/2018
účastník EuroCupu

a vítěz Českého poháru 2018

ZVE DO SVÝCH
ZELENO-BÍLÝCH ŘAD
DÍVKY NAROZENÉ
V ROCE 2010 A MLADŠÍ

PŘIJĎTE SE NEZÁVAZNĚ PODÍVAT NA NÁŠ
NEJBLIŽŠÍ TRÉNINK A DÁT SI KOŠ.

V sezoně 2023/2024 začínáme od 7.9.2023,
každé pondělí a čtvrtek 14:30-15:30, hala Vodova

Více informací VÁM podá trenérka nejmladších mini::

Edita Šujanová
tel.: 604 181 474, e-mail: sujanova.edita@gmail.com

nebo vedoucí SpS:

Monika Stehlíková
tel.: 777 624 447, e-mail: monika.sivrova@seznam.cz

Richard Foltýn - předseda a generální manažer
tel.: 724 835 465, e-mail: foltyn.r@volny.cz

Kénik DO-TO-HO…!!!

KP Brno kp_brno

WWW.KPBRNOBASKET.CZ

Kam vyrazit za sportem?
Sportovní program na ŘÍJEN:
FOTBAL (fotbalové hřiště na Novoměstské) 
Městský přebor muži 
8. 10.  SK Řečkovice : Medlánky B 15:00 hod. 
22. 10.  SK Řečkovice : MCV Brno 14:30 hod. 
III. třída muži 
8. 10.  SK Řečkovice B : Lokomotiva B 17:30 hod. 
22. 10.  SK Řečkovice B: St. Lískovec 17:00 hod. 
aktuálně na: www.reckovice-fotbal.cz

FUTSAL (sportovní areál Orel Řečkovice) 
3. A třída muži 
7. 10.  zápasový program 9:00 – 16:25 hod. 
21. 10.  zápasový program 9:00 – 16:25 hod. 
aktuálně na: www.futsalbrno.cz

Městský areál – Vodova a Srbská

BASKETBAL (nová hala) 
EuroCup women 
19. 10. KP TANY Brno : TANGO Bourges (FRA) 19:30 hod. 
Chance ŽBL 
22. 10.  KP TANY Brno : SBŠ Ostrava 16:30 hod. 
aktuálně na: www.kpbrnobasket.cz

BASKETBAL (nová hala) 
Kooperativa NBL 
14. 10.  Basket Brno : Děčín 18:00 hod. 
28. 10.  Basket Brno : Ústí n/L 18:00 hod. 
aktuálně na: www.basketbrno.cz

VOLEJBAL (nová hala) 
Liga mistryň 
10. 10.  VKKP Brno : Hapoel Kfar Saba (ISR) 18:00 hod. 
11. 10.  VKKP Brno : CV Gran Canaria (ESP) 18:00 hod. 
12. 10.  VKKP Brno : Volej Alba Blaj (ROM) 18:00 hod. 
Extraliga žen 
14. 10. VKKP Brno : Šelmy Brno 18:00 hod. 
28. 10.  VKKP Brno : UP Olomouc 18:00 hod.

HÁZENÁ (stará hala) 
Extraliga mužů 
7. 10. SKKP Brno : Jičín 16:00 hod. 
Pohár EHF 
22. 10.  SKKP Brno : Sidea Fasano (ITA) 18:00 hod. 
aktuálně na: www.handballbrno.cz

FUTSAL (nová hala) 
Extraliga mužů 
20. 10.  HELAS Brno : Plzeň 19:30 hod. 
aktuálně na: www.helasbrno.cz

FOTBAL (stadion Srbská) 
Fortuna národní liga 
6. 10.  FC Zbrojovka Brno : Příbram 17:30 hod. 
28. 10.  FC Zbrojovka Brno : Líšeň 17:00  hod. 
aktuálně na: www.fczbrno.cz

Richard Foltýn – člen Rady, Zastupitelstva a komise sportu,  
mládeže a školství MČ Brno-Řečkovice a Mokrá Hora
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